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Rapen van kievitseierenRapen van kievitseieren
Al in het tweede jaar van de Stichting Kritisch 
Faunabeheer werd het kievitensymposium 
georganiseerd met een groot aantal sprekers:

Op zaterdag 22 januari 1977 organiseert 
de Stichting Kritisch Faunabeheer een 
symposium over het onderwerp ’De kie-
vit en het kievitseierrapen’. Het doel 
is, feiten en meningen rond het rapen 
van kievitseieren bijeen te brengen. Aan de 
orde zal onder meer komen welke politieke, 
wetenschappelijk-biologische, pedagogische 
en ethische argumenten in deze kwestie een 
rol spelen. De Staatssecretaris van CRM 
is uitgenodigd de wettelijke en politieke 
situatie rond de kievit te schetsen. Daar-

naast zijn wetenschapsmensen uitgenodigd 
die ons kunnen informeren over het wel en 
wee van de kievit, de bedreigingen voor 

deze soort en over de gevolgen van het 
eierrapen. Vervolgens zullen vertegen-
woordigers uit de vogelbeschermings-
wereld hun mening over het eierrapen 
komen toelichten. Tenslotte zal een 
buitenlandse gast zijn visie geven 

over het kievitseierrapen in Nederland 
in het kader van de Europese natuurbescher-
ming.

In de volgende Argus, 1977-1, stond een uitge-
breid verslag van dit symposium, met hier de 
conclusie:

Argus archief

SLOTCONCLUSIE VAN DE STICHTING KRITISCH FAUNABEHEER
De stichting Kritisch Faunabeheer is van mening, dat het rapen van kievitseieren zowel moreel 
als wetenschappelijk niet verantwoord is.
Motivering:
a. Wetenschappelijk onderzoek heeft nimmer overtuigend aangetoond dat het rapen van kievitseie-

ren een positieve invloed heeft op de natuurlijke levensgemeenschappen.
b.	De	 zgn	 “nazorg”	 van	 de	 Friese	 eierrapers	 heeft	 geen	 positief	 effect,	 maar	 betekent	 wél	 een	

ongewenste ingreep in het ecosysteem.
c.	Neveneffecten	van	die	“nazorg”	zijn	schadelijk	en	ongewenst.	Die	“nazorg”	bestaat	o.a.	uit	het	

vervolgen van “concurrenten” van de eierraper: kraaien, eksters worden d.m.v. vergif of het 
geweer gedood, waardoor ook broedgelegenheid van ransuil, toren- en boomvalk verloren gaat.

d.	Eén	van	de	ongewenste	neveneffecten	van	het	zoeken	en	rapen	is	het	feit	dat	niet	alleen	eieren	
van de kievit, maar ook eieren van grutto, watersnip, wulp e.d. geraapt worden.

e. Eierrapen stimuleert, met name bij kinderen, het aanleggen van een eierverzameling, het geen 
didactisch niet verantwoord is.

f. Eierrapen in ons land maakt vogelbeschermingsakties in internationaal verband (denk aan de 
poging tot stopzetting van de jacht op de kievit in België en Ierland, protest tegen vogel-
moord in Italië en Frankrijk) ongeloofwaardig.

g. De handel in en van kievitseieren, het “melken” van de kieviten, stelt de “beschermingsak-
ties” van de eierrapers wel in een zeer twijfelachtig daglicht.
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In 2005, een kleine 30 jaar later, leek er een 
einde aan te komen toen de rechtbank van 
Leeuwarden ook in Friesland het rapen van kie-
vitseieren schorste. Juridisch kon dit pas nadat 
de Flora- en faunawet in werking was getreden. 
Zie Argus 2005-1.1

Het duurde toch nog 10 jaar langer voor het 
rapen van kievitseieren echt van de baan was.
Op 14 januari 2015 verbood de Raad van State 
het rapen van kievitseieren definitief, tenminste 
zolang de kievit niet in een goede staat van in-
standhouding verkeert. Het gesteggel ging echter 
met name in Friesland nog twee jaar door, voor-
dat het rapen echt gestopt was. Op onze site en 
in de verschillende Argussen uit 2015 en 2017 
werd verslag gedaan van deze laatste stuiptrek-
kingen. 

Uit Argus 2015-1:

Eierrapen
Het lukt ons helaas maar zelden om ontheffingen 
definitief ongedaan te maken. Nog zeldzamer 
is het dat een provincie daar de wat ons betreft 
enig juiste conclusie uit trekt. Namelijk, dat ze 
een dergelijke ontheffing nooit meer zullen verle-
nen. Maar een enkele keer winnen we echt. Soms 
duurt dat lang, zeker. Soms wel 38 jaar.

Voorkant van Argus 2005-1, een van de vele nummers 
waarin over het rapen van kievitseieren werd geschreven. 

Zo lang hebben we er over gedaan om de ver-
werpelijke hobby van veel Friezen om de eieren 
van kieviten te rapen en op te eten, verboden te 
krijgen. Beetje bij beetje is deze gewoonte, die 
oorspronkelijk in heel Nederland en zelfs pro-
fessioneel werd beoefend, afgeschaft. Koningin 
Juliana liet zich gemakkelijk overhalen om het 

eerste ei niet meer 
aan te nemen. Later 
volgden commissaris-
sen van de koningin 
en burgemeesters in 
het hele land. Werd 
de handel – jaarlijks 
meer dan 100.000 
kievitseieren op de 
markt in Barneveld – 
verboden en werd de 
raaptijd – tot 8 april, 
in Friesland zelfs tot 
12 april – ingekort.

1  Voor links, ga naar 
faunabescherming.nl/argus2022-2/

http://faunabescherming.nl/argus2022-2/

